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Een terugblik op 2021, een jaar wat we ons zullen 

herinneren als het 2e coronajaar én een jaar 

met extreem oplopende voerprijzen. Ook het 

stikstofdossier zal nog het een en ander gaan 

vergen van de agrarische sector ondanks dat die 

zich met hand en tand verdedigt door onder andere de dialoog te 

zoeken en krachten te bundelen in de belangenbehartiging.

Onze coöperatie is verder geprofessionaliseerd door de oprichting van 

een afdeling coöperatie zaken die nu wat betreft de organisatie en 

ledenadministratie hoofdzakelijk zelfstandig de werkzaamheden uitvoert 

met vanuit ForFarmers onder andere nog de juridische ondersteuning en 

benuttingscijfers van de voerequivalenten.  Deze afdeling wordt gerund 

door de coöperatiemanager samen met zijn medewerkers,  

zij ondersteunen ook het bestuur.

Doordat we nu een zelfstandige ledenadministratie hebben 

met gedetailleerde procesbeschrijvingen en duidelijke 

verantwoordelijkheden is er nu één loket. Hier kunnen alle gremia, 

zoals een nieuw of gewijzigd lidmaatschap, op een punt samenkomen 

en er is inzicht in onderhanden zijnde dossiers. Van hieruit kunnen 

de noodzakelijke stappen worden ondernomen (denk hierbij aan het 

ondersteunen bij het aanmelden bij handelsplatform Captin).

Vanuit onze katalysatorrol hadden we een hypotheek verstrekt op 

de aangekochte industriegrond voor het mestverwerkinsproject van 

Agrogras. Dit project heeft begin dit jaar helaas geen doorgang kunnen 

vinden. Mestverwerker Greenferm heeft echter wel kunnen opstarten 

en hierdoor wordt de druk op de mestmarkt toch wat minder.  

De mestafzetprijzen van de overige mest kan daardoor gaan dalen.

Verder is dit jaar ook een project opgestart waarbij we een 

constant gevulde pijplijn voor de toekomst willen hebben met 

gekwalificeerde bestuurders hetzij voor de coöperatie of als RVC lid 

bij de onderneming (zie vorige Ambitie). Dit vinden we belangrijk 

omdat wij vanuit de coöperatie het boerengevoel in onderneming 

ForFarmers willen blijven ondersteunen.

Tenslotte wens ik u allen prettige feestdagen en in alle opzichten 

een voorspoedig en gezond 2022!

Adriaan van Bergen
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Ambitie is het ledenblad voor de leden van 
Coöperatie FromFarmers U.A. Informatie over 
het lidmaatschap is te vinden via de website: 
www.fromfarmers.eu.

Aan deze uitgave kunnen geen rechten worden 
ontleend. Voor de volledigheid verwijzen wij 
u naar de website www.fromfarmers.eu, 
waar meer informatie staat, zoals brochures, 
documenten en presentaties.

Coördinatie en eindredactie:  
Afdeling Coöperatiezaken FromFarmers.
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De loketfunctie van FromFarmers

De Vitale Coöperatie FromFarmers is er voor haar leden. Het nieuwe 

team coöperatiezaken staat opgesteld om het bestuur en de ledenraad 

te ondersteunen, maar zeker ook ter ondersteuning van de leden van 

FromFarmers. Coöperatie FromFarmers staat immers voor samen sterker 

voor meer impact, meer kennis, meer rendement!

Meer impact staat voor het behartigen van de belangen van 

de bijna 4.000 leden bij FromFarmers als (groot)aandeelhouder 

van ForFarmers. 

Meer kennis staat voor het samenbrengen van leden om 

ideeën, visies en ontwikkelingen in de agrarische sector uit te 

wisselen. Drie keer per jaar verschijnt ook het ledenmagazine 

“Ambitie”.

Meer rendement staat voor het meedelen in het resultaat van 

FromFarmers. De leden die afnemer zijn bij ForFarmers kunnen 

voerequivalenten (V€) aanschaffen waarmee zij ook kunnen 

delen in het resultaat van de coöperatie. Hier is eventueel ook 

een financiering voor mogelijk. 

Eén loket
Het team coöperatiezaken is er voor de leden van 

FromFarmers. Dit geldt voor alle vragen omtrent het 

lidmaatschap. Dit kan een nieuw lidmaatschap zijn, het 

beëindigen van het lidmaatschap en/of rechtsvormwijzigingen 

die met uw bedrijf te maken hebben. 

Daarnaast kunt u ook met ons contact opnemen met 

vragen over certificaten, participatierekeningen en/of 

voerequivalenten. Wij kunnen dan ook de brug zijn tussen u en 

Captin, de bank waar uw bezittingen geregistreerd staan. 

FromFarmers biedt een financieringsregeling voor de aanschaf 

van voerequivalenten aan. Ook daar kunt u bij ons naar 

informeren.

Administratieve vragen over de jaarlijkse uitkering, 

jaaroverzichten, contributienota’s, het VON-portaal kunt u ook 

altijd aan ons stellen. 

Via de website www.fromfarmers.eu vindt u al veel 

antwoorden op vragen. Wilt u ons mailen dan kan  

dat via info@fromfarmers.eu. We stellen persoonlijk 

contact ook erg op prijs, dat kan via het algemene 

nummer van FromFarmers: 0573 – 28 88 80.  

Wilt u ons rechtstreeks bellen dan kan dat via de 

telefoonnummers naast onze foto’s. 

Theo Schennink 
06 - 82 25 01 42

Floris Makkink 
06 - 82 13 40 96

Ilona Scholman-Bode
088 – 024 82 25
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Reportage Poolse kalkoenenhouder: 

‘De expansie van een Pools familiebedrijf‘

In deze editie van de Ambitie wordt aandacht besteed 

aan het Poolse familiebedrijf van de heer Jarosław Łaski, 

klant bij Tasomix (ForFarmers Polen). Het generaties oude 

familiebedrijf bevindt zich in het oosten van Polen, in de 

provincie Mazowieckie, gemeente Łosice, ongeveer 60 km 

vanaf de grens met Wit-Rusland. 

Het bedrijf van de familie Łaski is een gespecialiseerd bedrijf 

dat zich voornamelijk richt op het mesten van kalkoenen. 

De productie vindt plaats in tien moderne, volautomatische 

productiehallen met een totale oppervlakte van 40.000 m2. De 

boerderij kan jaarlijks 800.000 kalkoenen produceren. Naast de 

kalkoenfokkerij houdt de boerderij zich bezig met de gewas-

productie (tarwe en triticale) op ongeveer 60 ha bouwland. 

Meer dan 50 jaar geleden begon de vader van Jarosław  

naast akkerbouw met de opfok van pluimvee. In eerste 

instantie begon hij met eenden, later met legkippen en 

vleeskuikens. De laatste 30 jaar worden enkel nog kalkoenen 

op het bedrijf gehouden. Aanvankelijk vond het uitbroeden 

van de eieren plaats in één locatie met een oppervlakte van 

1.000 m2. In de loop van de tijd is de productiecapaciteit 

verdubbeld. In de afgelopen twintig jaar heeft Jarosław 

samen met zijn broer de boerderij uitgebreid van 2.000 m2 

naar 40.000 m2. Daarnaast is het landbouwareaal uitgebreid 

van 7 ha tot 60 ha.

Momenteel is Jarosław samen met zijn broer betrokken 

bij het familiebedrijf. Jarosław en zijn vrouw hebben drie 

zonen die momenteel studeren en werken in de financiële 

sector. De broer van Jarosław en zijn vrouw hebben vier 

schoolgaande kinderen - drie zonen en een dochter.  

De broers hopen dat hier een opvolger tussen zit.  

Het familiebedrijf heeft vijf fulltime medewerkers.

Stanisław en Elżbieta
Jarosław, Iwona, Anna en Karol

M
ateusz, Maciej, Aleksander, Mikołaj, Ksawery, Kacper e

n Ju
lia
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Reportage Poolse kalkoenenhouder: 

‘De expansie van een Pools familiebedrijf‘
Het bedrijf werkt samen met drie kalkoen broederijen en 

zeven kalkoenbedrijven. In de broederij worden de kuikens 

28 tot 35 dagen gehouden. Na deze periode worden de 

kalkoenen naar de kalkoenbedrijven vervoerd waar de 

kuikens in gewicht toenemen totdat ze klaar zijn voor 

de slacht. De broers werken ook samen met een aantal 

dienstverlenende bedrijven voor onder andere: 

1. mestafvoer,

2. hygiëne en ongediertebestrijding,

3. het lossen van de kuikens naar de kweekstal,

4. het laden van vogels naar het slachthuis,

5. de diergezondheid.

Op de boerderij worden de kalkoenen gehouden op 

diepstrooisel. De opfokstallen zijn bezaaid met zaagsel 

van naaldbomen en de meststallen zijn bezaaid met een 

bedding van rogge of triticale stro. Alle stallen zijn modern 

en volledig geautomatiseerd, verwarmd door heaters 

met een gesloten gas(propaan) verbrandingskamer en 

mechanische ventilatie. Bovendien zijn de stallen uitgerust 

met sprinklerinstallaties die in de zomerperiode verkoeling 

kunnen bieden. De gebouwen zijn ook voorzien van een 

alarmsysteem, noodstroomvoorzieningen en noodtoegang 

tot water uit eigen waterbronnen.

Door de COVID-19 pandemie is de winstgevendheid van de 

kalkoenhouderij serieus gedaald. Met deze reden heeft de 

familie besloten om de productie met 120.000 kalkoenen 

per jaar te verminderen. In 2021 en het komende jaar 

worden hierom 680.000 kuikens in de stallen gehouden. 

De ondernemers hopen dat de situatie het komende jaar 

weer normaal zal worden en dat de pluimvee-industrie een 

leidende rol zal blijven spelen in de Poolse landbouw.

De landbouw is een van de industrieën die zich dynamisch 

begon te ontwikkelen nadat Polen in 2004 tot de Europese 

Unie toetrad. Poolse agrarische bedrijven zijn hierdoor 

versneld gemoderniseerd. De stallen van Poolse (pluim)

veehouderijen behoren tegenwoordig tot de modernste van 

heel Europa. In de afgelopen jaren is de gemiddelde grootte 

van een Poolse boerderij verdubbeld. Volgens de eerste 

landbouwtelling in 2010 was de gemiddelde grootte van 

een Pools agrarisch bedrijf 6,82 ha. Tegenwoordig is dit  

12,40 ha. Tasomix levert het kalkoenenvoer en is de grootste 

zakenpartner voor het bedrijf van de familie Łaski . De 

gebroeders Łaski besloten samen te werken met Tasomix 

vanwege de hoge kwaliteit van de geleverde producten en 

de zeer goede relatie met de directie en vertegenwoordigers 

van het bedrijf. 

Het bedrijf van de familie Łaski is samen met zes andere 

kalkoenproducenten aangesloten bij de groep van Euro 

Indyk. Gezamenlijk produceren ze jaarlijks zo’n 1,6 miljoen 

kalkoenen. Euro Indyk organiseert onder andere de 

contracten met de leveranciers van losse grondstoffen, 

voer en kuikens. Ook worden de contracten met de 

slachterij en dienstverleners als een dierenarts, hygiëne 

en ongediertebestrijding, het lossen van kuikens en het 

laden van kalkoenen door Euro Indyk afgesloten. Zo is 

met hulp van Euro Indyk een contract gesloten met een 

pluimveeslachterij in Stasin, een slachterij op 40 km van 

de boerderijen waarmee de groep al meer dan tien jaar 

samenwerkt. 

De korte termijnstrategie voor de Łaski familie is de huidige 

omvang van het bedrijf consolideren en verbeteringen toe 

te passen in de huidige processen en procedures, waardoor 

de kwaliteit van de kalkoenen verbeterd wordt. Voor de 

lange termijn willen de broers de bedrijfsopvolging zo 

goed mogelijk faciliteren en ervoor zorgen dat verdere 

ontwikkeling mogelijk blijft. Hierbij is het is het van cruciaal 

belang om de positie van de kalkoenbedrijven op de lokale 

markt te versterken door schaalvergroting toe te passen en 

door de focus te leggen op het verhogen van de kwaliteit 

van het kalkoenvlees. 

Tasomix - Grupa ForFarmers

• Drie productielocaties

• 2020: 282 medewerkers

• Actief in de sectoren pluimvee en varkens

• Sinds 2018 een joint venture met ForFarmers
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Met het boerenverstand 

“Het leven draait 
om keuzes maken’’ 
In ‘met het boerenverstand’ staat een lid van FromFarmers 

centraal met een bijzondere interesse, expertise of passie. 

Iemand die het boerenverstand gebruikt in bijvoorbeeld een 

specialisme binnen de sector, een nevenactiviteit of privé. 

In deze derde editie geven we het woord aan kalverhouder 

Hans Luijerink uit Overdinkel. Wat doen Hans, Marloes en 

hun team anders? Welke (bedrijfs)keuzes maakt Hans en 

waarom staat hij altijd open voor verandering?

Hans geeft direct aan bij deze eerste vraag, dat ze graag 

niet als anders dan anderen gezien willen worden. ‘’Maar 

ik sta altijd open voor andermans ideeën, maar ook voor 

verandering en denk graag ‘out of the box’. Zo ben ik nu 

voorzitter van de vereniging van kalverhouders en dit maakt 

ook dat je verder dan je eigen erf moet kijken.’’

‘’Van vroeger uit heeft ons bedrijf verscheidene 

ontwikkelingen doorgemaakt: begonnen met vleesvee, 

met een uitstapje in melkvee, zijn wij vanaf begin 2000 

begonnen met het houden van rosékalveren’’, vertelt Hans 

over de achtergrond van het bedrijf.  Het bedrijf produceert 

nu onder het ‘Beter leven’ keurmerk: ‘’We geven de kalveren 

meer ruimte, hebben 100% welzijnsvloeren in de stallen 

en een speciale welzijnstal. We hebben hierdoor minder 

problemen met dikke gewrichten en een tikkeltje meer 

groei bij de kalveren. De welzijnsinvesteringen geven dus 

technisch een kleine plus.’’ 

‘’Er zijn ook stappen gemaakt in duurzaamheid, we 

hebben 5.500 zonnepanelen op het dak, goed voor de 

energievoorziening van ons eigen bedrijf en 450 huishoudens. 

Daarnaast willen we de kringloop beter sluiten en hierom 

zijn wij aan het kijken naar een mono-mestvergister. Mest is 

namelijk een zwak punt in onze kringloop’’, aldus Hans. Hans 

zet de kringloop wel in een breder perspectief dan hoe dit in 

Nederland wordt bekeken. ‘‘Een kringloop met een nuchter 

boerenverstand noem ik dit. De kringloop is wat mij betreft 

niet het stuk Overdinkel tot aan Lochem. Nee, de kringloop is 

Luchtfoto Maatschap 
Luijerink-Hendriksen
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een cirkel van 800 km rond je bedrijf, net zoals in Amerika alles 

binnen 800 km onder de noemer ‘streekproduct’ valt’’. 

Hans is graag onder de mensen en wordt niet gelukkig 

als hij de hele dag alleen op de boerderij moet lopen. 

‘’Door met verschillende mensen te spreken doe je nieuwe 

ontwikkelingen en ideeën op. Het bedrijf is met een fulltime 

werkkracht en twee parttimers zo ingericht dat ik bestuurlijk 

actief kan zijn en ook andere dingen kan doen.’’ Het bedrijf 

is een warm nest voor mensen die moeilijk in het reguliere 

arbeidsproces passen en dit vindt Hans erg waardevol. 

‘’Daar kun je nog zoveel zorgbudget aan besteden, maar je 

moet deze mensen gewoon belangrijk maken en een taak 

geven. Ik geniet ervan ze een voldaan gevoel te geven en ze 

zo bezig te zien; je kunt mensen bij wijze van spreken een 

brood geven, maar je kunt ze ook brood leren bakken.’’ 

Hans houdt van organiseren en regelen, en denkt graag in 

oplossingen. Het bedrijf moet bijvoorbeeld goed passen 

in het coulisselandschap en de naaste buren moeten geen 

last ondervinden. ‘’Rekening houden met de omgeving is 

belangrijk. De komst van een mono-mestvergister willen 

wij volgend jaar proberen te realiseren, maar de buren 

willen straks geen overlast van stank en lawaai. Dan ga je op 

onderzoek uit en bij een paar biogasbedrijven langs. Bij nieuwe 

ontwikkelingen waar overlast van kan komen, proberen we de 

zorgen weg te nemen. Als de mono-vergister er komt, willen 

we zorgen dat de omgeving er geen last van krijgt’’ .

Voor Hans en Marloes is het belangrijk om soms stil te staan 

bij waar je mee bezig bent in de wereld en niet alles op de 

automatische piloot doen. Hans: ‘’Wie hebt ‘t altied zo doan’ 

is zo’n dooddoener voor ons. Zo plannen we twee keer per 

jaar heel bewust een dag om multidisciplinair te denken en 

te sparren. Dit doen wij zonder met de vingers te wijzen.  

Profiel

Hans Luijerink (50) heeft samen met Marloes (47) 

een gezin met vijf kinderen: Steijn (19), Jet (18), Pim 

(17), Gijs (13), en Sofie (12). Ze runnen samen een 

kalverhouderij met circa 3300 rosékalveren. Daarbij 

beschikken ze over 65 ha. bouwland. Ze zijn voorloper 

in het dierenwelzijn en beschikken hierdoor over 

het ‘Beter Leven’ keurmerk. Hans is op dit moment 

voorzitter van de vereniging voor kalverhouders en is 

tevens oud-ledenraadslid van FromFarmers.

Zo zitten we met de bedrijfsbegeleiders van o.a. ForFarmers, 

Denkavit, de dierenarts en onze medewerkers samen. Met 

als doel elkaar de spiegel voor te houden, ons kwetsbaar op 

te stellen en een helikopterview voor het bedrijf te creëren. 

Dit gaat daarnaast niet alleen om het zakelijke, maar ook 

over politiek en andere dingen.’’ Hans en Marloes zijn hierbij 

echt Yin & Yang, waarbij Hans de ballen opgooit en Marloes 

deze vangt en rangschikt. Samen zijn ze een team.

‘’Het is belangrijk dat je weet waar je pijnpunten zitten, zo 

moet bijvoorbeeld voeding elke dag constant zijn, en niet de 

ene dag een beetje zus en de andere dag een beetje zo’’ stelt 

Marloes. ‘’Durf samen beslissingen te nemen en daarna is het 

klaar, dus ga elkaar vervolgens niet afvallen als gezamenlijk 

een beslissing genomen is’’. Zo is op het bedrijf in het verleden 

bijvoorbeeld besloten om twee schuren van slechts 10 jaar 

oud te slopen die niet functioneerden, een lastige beslissing, 

maar het bleek wel de juiste. ‘’Het is beter om een foute 

beslissing te nemen dan geen beslissing. Een foute beslissing 

kun je herstellen, bij geen beslissing blijf je onzekerheid 

houden en zweven. Het leven draait om keuzes maken.’’
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“Ik ben geen gewone kippenman,  
ik ben een vakidioot”

Als je komt aanrijden in Vinkenbuurt dan valt je direct het 

prachtig gelegen en mooi aangelegde bedrijf van de familie 

Heusinkveld op. Geordende stallen, een uitnodigend huis 

waar het binnen is zonder kloppen. Een warm onthaal door 

Bert en Anita Heusinkveld: “als je komt dan staat de koffie 

klaar en we zorgen voor iets lekkers erbij”. Bij de achterdeur 

ontkom je niet aan het bordje “Kip van hier”. Samen met 

Willem Tel van Esbro uit Wehl, start het gesprek eigenlijk 

direct vanzelf. De betrokkenheid van Bert en Anita straalt 

letterlijk uit de ogen. Bert: ‘ik ben geen gewone kippenman, 

ik ben een vakidioot”.

Bert vertelt: ‘’Ik stond niet te springen om in militaire dienst 

te gaan. Mijn vader zorgde ervoor dat ik thuis kon werken 

en dat hield mij uit militaire dienst. Ik werkte tussen de 

varkens en de koeien. Toen ik 23 jaar was verhuisde ik 

naar het bedrijf in Vinkenbuurt en startte ik met 90.000 

kuikens en 500 vleesvarkens. Met de herstructurering van 

de varkenshouderij in 1999 zijn we gestopt met de varkens 

en is de vierde kuikenstal gebouwd, in totaal mestten we 

toen 120.000 vleeskuikens ‘“regulier’”. In 2008 hebben we 

de vijfde stal gebouwd, waardoor de totale capaciteit op 

160.000 vleeskuikenplaatsen kwam”.

Anita vult aan: “Bert is de kippenman, maar we zijn 

toch echt een familiebedrijf. Daar waar ik kan help 

ik mee. We hebben drie zonen, onze oudste Gerben 

is leraar en de middelste Robbin werkt bij een 

landbouwmechanisatiebedrijf. Hij heeft ook de ambitie om 

boer te worden, maar deze ervaring komt hem daarbij later 

alleen maar van pas. De jongste, onze Ruben, dat is de boer 

in spé. De passie die hij voor het boerenbedrijf heeft straalt 

er aan alle kanten af. Samen werken we aan de toekomst, 

ons bedrijf moet een nog meer toekomstbestendige 

boerderij worden”.

Willem Tel is Agri Manager bij Esbro in Wehl. Esbro neemt 

al sinds jaar en dag de kuikens van de familie Heusinkveld 

af. “We zijn met Bert Heusinkveld gestart om kuikens 

te gaan houden onder het keurmerk “Gildehoen”. Dit 

keurmerk kenmerkt zich door een langzamer groeiend 

kuiken, waarbij veel daglicht in de stal, een lagere 

bezetting, een langere leeftijd (53 dagen), speeltjes en 

gestrooid graan onderdeel van het concept zijn. Een 

dergelijk keurmerk komt voort uit de marktvraag vanuit 

de supermarkten, de detailhandel en de foodservice. 

Als slachterij wil je daar een antwoord op hebben, maar 

je moet je pluimveehouders daar wel in mee zien te 

krijgen. Bert twijfelde geen seconde toen ik hem daarvoor 

benaderde en zei: ik doe mee”. 

Het gesprek 
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Bert, Anita en hun zonen Gerben, Robbin en 

Ruben. Woestendijk 11 in Vinkenbuurt

Van 160.000 vleeskuikens regulier naar zo’n  

55.000 Beter Leven Kip 1 ster

Familie Heusinkveld

Bert reageert: “Het verdienmodel is ook interessanter. Anita 

werkt naast haar baan bij een boekhoudkantoor veel mee, 

ondanks dat een bedrijf met 160.000 kuikens runnen echt 

wel arbeidsintensief is. Ook ben ik best gevoelig voor de 

mening van de omgeving. Het werkt in de publieke opinie 

zeker mee als je als boer investeert in een beter leven voor 

je dieren. Net voordat vorig jaar de corona uitbrak zijn 

we overgestapt van regulier naar het Gildehoen-concept. 

Tijdens de eerste ronde was ik al direct enthousiast. 

Willem Tel: “Het enthousiasme van Bert werkt zeker 

stimulerend. Het is mooi de betrokkenheid van Bert te zien. 

Zeker één keer per jaar staat Bert zelf op het keuringsbordes 

bij onze slachterij om te zien hoe de kwaliteit van zijn 

kuikens is. Daarom was het ook niet vreemd toen we Bert 

voorstelden om na te denken over het concept “Beter Leven 

Kip 1 ster”. Dat duurde nog geen drie minuten en Bert was 

om”. Samen met Esbro is toen ook de familie Heusinkveld 

aan de slag gegaan om de plannen om te bouwen: van 

Gildehoen naar Beter Leven Kip 1 ster”.

Argonstraat 2 te Wehl. Opgericht in 1964 

te Doetinchem en sinds 2016 volledig 

dochteronderneming van PHW/Wiesenhof.

Aantal medewerkers 750

Aantal slachtingen ruim 1,2 miljoen per week

Esbro

Bert: “We hebben direct de vergunning aangevraagd om 

de stallen aan te passen naar dit concept. Er moet per stal 

een overdekte buitenuitloop zijn, tenminste 20% van de 

staloppervlakte. Vergelijk het met een ‘Wintergarten’. Dit 

vraagt een forse investering, maar we willen ons bedrijf 

toekomstbestendig laten zijn. We hebben hierbij veel aan 

Esbro als ketenregisseur, maar ook aan de mensen van 

ForFarmers. Esbro werkt nauw samen met de retailers, als 

boeren zullen we mee moeten. Ook om te bouwen aan de 

toekomst voor onze volgende generatie. We doen dat zelfs 

ook met ons eigen huisverkoop-concept ‘Kip van hier’, nu 

nog vanuit huis, maar straks vanaf de weg. Mooi toch?”
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Familie Bessembinder bouwt 
toekomst gerichte vlees varkensstal 
met eigen voerkeuken

Naast een bestaande stal van 3.400 plaatsen bouwde de fami-

lie Bessembinder een nieuwe stal voor 2.916 plaatsen en deze 

kent negen afdelingen met elk zes geschakelde groepshok-

ken van 54 vleesvarkensplaatsen. De inpandige biologische 

combiluchtwasser zorgt voor meer werkgemak en daarnaast 

is door de elektrische vloerverwarming via zonnepanelen het 

bedrijf volledig van het gas af. Met het oog op maatschappe-

lijke ontwikkelingen en duurzaamheid heeft de familie geko-

zen om droge (bij)producten en reststromen uit de humane 

voedingsindustrie op het eigen bedrijf te malen en mengen 

tot varkensvoer. “Circulariteit is een belangrijk onderdeel 

van het bestaansrecht van de varkenshouderij. Een varken 

als kringloopdier is uitstekend in staat om reststromen om 

te zetten in hoogwaardig voedsel (vlees).”  Dit draagt bij aan 

de circulariteit van het bedrijf en geeft Coen Bessembinder 

de mogelijkheid om nóg specifieker te sturen op resultaat. 

“Reststromen worden ook via een voerfabriek verwerkt in 

varkensvoer, door de grondstoffen op eigen erf te verwerken 

verkorten we de keten”.  De vleesvarkens worden gehouden 

volgens het Beter voor Varken, Natuur & Boer-concept van 

Albert Heijn. Dit concept zet een flinke stap vooruit in dieren-

welzijn, CO2-uitstoot, circulariteit, en biodiversiteit.

Boer-burgerverbinding
Op vrijdag 19 en zaterdag 20 november 2021 waren twee 

opendagen gepland. Deze konden vanwege de coronasi-

tuatie helaas niet doorgaan. De vrijdag was gereserveerd 

voor bezoekers uit de varkenssector, de zaterdag voor 

geïnteresseerde burgers. Landbouwbedrijf Bessembinder 

is namelijk ook deelnemer aan Salland Boert en Eet Bewust; 

een initiatief dat werkt aan een betere verbinding tussen 

boeren en burgers. Door burgers meer bij het boerenbedrijf 

te betrekken en te laten zien hoe een moderne vleesvar-

kenshouderij functioneert, wil de familie deze verbinding 

stimuleren. Een herkansing voor de opendag zit er helaas 

niet in: “De stal is direct na de geplande opendag in gebruik 

genomen, grote groepen mensen toelaten in de stal zit er 

niet in uit hygiëne oogpunt”. De voorgevel van de stal is wel 

voorzien van grote ramen zodat mensen een kijkje kunnen 

nemen in de stal: “We zijn voornemens in de toekomst deel 

te nemen aan fietstochten of open boerderijdagen, via de 

ramen kunnen we mensen dan toch laten zien wat er in een 

varkensstal gebeurd”. 

Adres: Holterweg 43, 8111 NP, Heeten

De quotes in het blauw zijn van Coen Bessembinder

Na een intensieve voorbereiding en bouwperiode 

prijkt nu een nieuwe Beter voor Varken, Natuur & Boer-

vleesvarkensstal op Landbouwbedrijf Bessembinder 

in Heeten. De familie investeerde tevens in een eigen 

voerkeuken om hergebruik van reststoffen uit de humane 

voedingsindustrie mogelijk te maken. Daarmee is het bedrijf 

klaar voor een duurzame toekomst.

In deze roerige tijden waar we als 

sector volop mee te maken hebben, 

ben ik trots op ondernemers zoals 

de familie Bessembinder. De passie 

en het ondernemerschap toont niet 

alleen vertrouwen in de toekomst, maar 

dient tevens als stimulans voor ons als varkenshouders 

dat er nog steeds volop kansen zijn en dat we die 

moeten benutten. Oprechte felicitaties aan de familie 

Bessembinder en ik wens hen alle succes voor de 

toekomst met dit prachtige bedrijf! 

Wilco Eekhuis, sectorvoorzitter varkenshouderij 

ledenraad FromFarmers 
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Ledenraadslid Jan Hesselink   

Kennismaken met....

Over het bedrijf: welke ontwikkelingen heeft het  
bedrijf doorgemaakt?
‘’In het verleden hadden wij een zoogkoeientak, in 2011 

hebben wij de overstap gemaakt naar het houden van 

rosékalveren. In 2016 is de keuze gemaakt om de opfok zelf 

te gaan doen in plaats van het afmesten vanaf 12 weken.  

De kalveren komen nu op een leeftijd van twee weken bij 

ons binnen.’’ 

‘Werk is mijn hobby’? 
‘’Sinds 2016 doet Jannet de opfok voor het bedrijf en 

werkt zij volledig thuis. Buiten schooltijd helpen de 

kinderen mee waar dit kan”. Jan werkt sinds 1996 ook als 

financieringsspecialist bij de Rabobank in het Food & Agri 

team. 

Je bent lid van de coöperatie sinds 2011 en sinds dit 
jaar ledenraadslid, vertel? 
Van oudsher waren wij altijd al trouwe ABC klant, later 

hebben we besloten ook lid te worden. Ik moest mij wel 

volledig inkopen, maar het extra rendement was het 

belangrijkste en voor ons van meerwaarde.’’

‘’Ik vind het mooi om mee te draaien in de rol als coöperatie 

om als grootaandeelhouder erop toe te zien dat de 

resultaten bewaakt worden en om zelf ook betrokken te zijn. 

Mijn doel binnen de ledenraad is om goed te klankborden 

met de directie van ForFarmers.‘’ 

Hoe kijk je tegen het bedrijf ForFarmers aan? 
‘’ForFarmers is een belangrijke speler in onze sector en 

daardoor ook sterk bepalend voor onze bedrijfsresultaten. 

Het is een betrokken en gelukkig financieel gezond bedrijf 

en tevens een betrouwbare 

partner om mee samen te werken. 

Het vleesvee-team bevat veel kennis. Ik heb mijn primaire 

adviseur, maar hij staat er ook voor open dat ik kan sparren 

met een andere adviseur.’’

‘’Daarnaast sta ik zeker achter de visie van de directie van 

ForFarmers, om ook buiten Nederland te groeien. Daar ligt 

het grootste groeipotentieel en vervolgens ook het grootste 

winstpotentieel voor de leden. Het is goed als de winst op 

andere plekken behaald wordt en vervolgens ten goede 

komt aan de leden en hierom is het belangrijk om als lid de 

hoeveelheid voerequivalenten op orde te hebben.’’

Wat wil je de coöperatie meegeven? 
‘’De focus van de coöperatie mag wel wat meer komen te 

liggen op de jongere boeren om de betrokkenheid van 

jonge ondernemers te verbeteren. Ik denk dat juist deze 

verbinding voor FromFarmers belangrijk is. 

Heb jij nog advies voor onze leden?
‘’Richting de kalverhouders: blijf vertrouwen houden in 

de kalversector. Ik ben ervan overtuigd dat er economisch 

herstel zal optreden en rendement te halen is. Als sector 

moeten we waakzaam blijven voor de publieke opinie en 

regelgeving. Hier zit de meeste onzekerheid. Zolang de 

grotere ketenpartijen achter de sector blijven staan is er 

een toekomst voor de kalverhouders. Ook wil ik de leden 

aangeven zich uit te spreken en niet terughoudend te 

zijn om contact op te nemen met ledenraadsleden of de 

voervoorlichter. Maak zaken bespreekbaar.’’

Jan Hesselink (1971) heeft samen met zijn vrouw Jannet een maatschap met  

800 jonge rosé kalveren in Rekken. De jonge rosé kalveren verblijven op het bedrijf 

tot 8 maanden. Samen met de beide zonen Rick (19) en Thijs (16) zetten ze het 

bedrijf rond. Sinds 2011 is het bedrijf lid van de coöperatie en sinds mei 2021 zit  

Jan in de ledenraad voor de sector herkauwers. 
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Coöperatie FromFarmers, Postbus 91, 7240 AB Lochem, info@fromfarmers.eu, www.fromfarmers.eu

Agrisell

Kort nieuws

Voor aan- en/of verkoop van uw agrarische producten biedt ForFarmers 

agrisell.nl aan. Via de website van FromFarmers is deze link ook te vinden 

als u navigeert naar “ForFarmers websites”. Daar vindt u ook direct de link 

naar agrisell.nl

Ledenbijeenkomst 
10 november op Vliegveld Twenthe

Na een lange tijd van elkaar niet 

persoonlijk kunnen ontmoeten, 

kijken we terug op een geslaagde 

ledenbijeenkomst in Enschede. 

Ruim 160 aanwezigen zijn door 

Ben Volker geïnformeerd over de 

bestuursactiviteiten van FromFarmers. 

Jan Kuks nam iedereen mee over de 

zaken waar de ledenraad zich mee 

bezighoudt. Theo Schennink presenteerde het nieuwe team coöperatiezaken, 

dat klaar staat voor alle leden en bestuur en ledenraad ondersteunt.  

De actualiteiten van ForFarmers werden interactief besproken door Pieter 

Wolleswinkel, directeur ForFarmers NL. Met openheid van zaken werden veel 

onderwerpen met alle aanwezigen toegelicht en beantwoord.

Het informele deel aan het einde van de avond bleef goed bezocht. Er was veel 

onderling contact en contact met bestuur, ledenraad en coöperatiezaken van 

FromFarmers. Deze bijzondere locatie, een hangar op het Vliegveld Twenthe, 

was ook ingericht met een aantal foodtrucks. Aan een hapje en drankje 

ontbrak het dan ook niet. Duidelijk was dat persoonlijk contact nog steeds 

laagdrempelig en gewenst is. 

 

De ledenbijeenkomst die gepland stond op 24 november in Burgers’ Zoo in 

Arnhem hebben we door de aangescherpte coronamaatregelingen helaas 

moeten annuleren.

De route van de 
Vitale Coöperatie: 
dank aan Yvonne  
en Paul

Sinds medio dit jaar is het team 

Coöperatiezaken op sterkte. In de afgelopen 

jaren is er veel werk verzet door Yvonne 

Beskers en Paul Schnackers. Yvonne is na 47 

dienstjaren enige maanden geleden gestopt 

en was voor veel leden het aanspreekpunt 

van FromFarmers. Haar hart lag bij de 

coöperatie en de leden. Paul heeft als  

“interim” de afgelopen twee jaar de nieuwe 

ledenadministratie opgezet en ook veel 

leden ondersteund bij het doorvoeren 

van rechtsvormwijzigingen bij ForFarmers, 

Captin en FromFarmers. Dank aan Yvonne en 

Paul, we wensen beiden alle goeds voor de 

toekomst.

Fijne Kerst en alle 
goeds voor 2022

We wensen alle leden van FromFarmers en 

hun gezinsleden hele fijne Kerstdagen en 

vooral alle goeds en gezondheid voor 2022. 
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